
 

Protokół Nr 2/2018 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa  i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 18 grudnia 2018 r. 

 

   Posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy zostało zwołane przez: Pana Marka 

Brzozowskiego i Pana Pawła Wysockiego – Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy, 

z następującym proponowanym porządkiem posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady. 

4. Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2019 rok oraz 

wyrażenie opinii o projekcie.   

5. Opracowanie Planów pracy Komisji na 2019r. 

6. Analiza projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy Brańsk przyjętych 

Zarządzeniem Nr 16/2018 Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 grudnia 2018r. w sprawie 

przygotowania projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy Brańsk - 

wyrażenie opinii w tej sprawie. 

7. Sporządzenie sprawozdań z działalności komisji w 2018 roku. 

8. Sprawy różne. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty                

i Transportu wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu – obecni wszyscy: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska  Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu - obecni wszyscy: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 

2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  

4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  

5) Józef Szpakowski  Członek Komisji    

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Grażyna Płonowska   Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

2. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

3. Monika Dygas   Skarbnik Gminy 

4. Alina Adamczyk   Inspektor Ref. OR 

 

Zgodnie ze Statutem Gminy Brańsk, Komisje Rady w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, 

przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  

wstrzymujących – 0 Komisji RGOBiT, na przewodniczącego posiedzenia wybrali             

Pana Marka Brzozowskiego Przewodniczącego Komisji RGOBiT. 



  

Ad.1 Przewodniczący obrad otworzył posiedzenie powitał przybyłych na posiedzenie 

członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu, członków 

Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone. Na podstawie list obecności stwierdził quorum, 

tym samym prawomocność posiedzenia i podejmowania decyzji.  

 

Ad. 2 Przewodniczący posiedzenia odczytał proponowany porządek posiedzenia i zwrócił się 

do członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków 

poddał pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisje w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 Komisji RGOBiT oraz głosami  5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 0, Komisji Rewizyjnej zaproponowany porządek posiedzenia przyjęły       

w brzmieniu: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady. 

4. Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2019 rok oraz 

wyrażenie opinii o projekcie.   

5. Opracowanie Planów pracy Komisji na 2019r. 

6. Analiza projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy Brańsk przyjętych 

Zarządzeniem Nr 16/2018 Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 grudnia 2018r. w sprawie 

przygotowania projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy Brańsk - 

wyrażenie opinii w tej sprawie. 

7. Sporządzenie sprawozdań z działalności komisji w 2018 roku. 

8. Sprawy różne. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady. 

 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, iż protokół był dostępny w Biurze Obsługi Rady 

oraz był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokołu. W głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 Komisji RGOBiT oraz głosami  5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 

0, Komisji Rewizyjnej protokół został przyjęty.  

 

Ad.4 Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2019 rok oraz wyrażenie 

opinii o projekcie: 

 

   Inspektor Alina Adamczyk wyjaśniła członkom Komisji Rady, że zanim przystąpią do 

analizy projektu budżetu na przyszły rok, zostaną zapoznani z projektem uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2019-2023, ponieważ zgodnie z ustawą        

o finansach publicznych  organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje 

uchwałę w sprawie WPF nie później niż uchwałę budżetową. Zwróciła również uwagę,         

że projekt WPF na lata 2019-2023 i projekt budżetu, który radni otrzymali w formie 

zarządzeń były również opiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. W 

związku    z tym, iż opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej zawierały uwagi do projektów 

WPF             i projektu budżetu, Wójt Gminy na podstawie tych uwag wprowadził 

autopoprawki do w/w dokumentów a które również w formie zarządzeń zostały dostarczone 

radnym.  

   Dalej zaproponowała, aby w pierwszej kolejności Pani Skarbnik zapoznała członków 

Komisji z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  o projekcie uchwały  w sprawie WPF na 

lata 2019-2023 a następnie przedstawiła autopoprawki wynikające z zawartych uwag             

w Opinii.  



 

 

   W dalszej części posiedzenia Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła 

Uchwałę Nr II-00311-27/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej               

w Białymstoku z dnia 27 listopada 2018r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały      

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023. 

 

Radni nie zgłosili zapytań do przedstawionej Opinii. 

    

   Następnie Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023 wynikające z uwag zawartych w Opinii RIO. 

(Zarządzenie Nr 15/2018 Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 grudnia 2018r w sprawie 

autopoprawki do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-

2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na koniec roku 2019 planowana kwota długu gminy wynosi 

4.531.396zł, natomiast na koniec roku 2018 dług gminy wynosi 2.583.931zł (to są kredyty, 

które zaciągnięto i są spłacane). Dodała, że na 2019 rok, to są tylko takie założenia 

zaciągnięcia długu, natomiast gmina będzie starała się długu nie zaciągać, tak jak to było w 

latach poprzednich, gdy pojawiały się wolne środki finansowe w budżecie, nowe 

zobowiązania nie były zaciągane. 

   Wójt Gminy zwrócił uwagę, że takiego długu gmina nie będzie miała, mówiąc – „to jest 

tylko zadłużenie przewidywane, ponieważ wszystko będzie zależało od tego jaką gmina 

osiągnie nadwyżkę budżetową na koniec 2018r. a planowana jest wysoka nadwyżka, zależeć 

będzie również od tego czy gmina wygra sprawę w sądzie i otrzyma 1,5 mln.zł zwrotu dotacji             

z Urzędu Marszałkowskiego, zależeć też będzie od tego czy gmina wygra czy przegra            

w sądzie sprawę odnośnie budowy oczyszczalni ścieków i czy nie będzie musiała ok 1 mln, zł 

zapłacić (za poprzednika, tak wspaniałego gospodarza). W tej chwili wiele rzeczy jest 

niewiadomych”.  

  W dalszej części posiedzenia Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie WPF    

na lata 2019-2023 łącznie z autopoprawkami, w tym dochody, wydatki oraz planowane 

przedsięwzięcia.  

   Wójt Gminy odnosząc się do zadań inwestycyjnych m.in. powiedział – „różne sprawy 

wpływają na budżet. Ogłaszając przetargi w budżecie planowane są środki finansowe            

na wykonanie zadania, natomiast po przetargu okazuje się, że ceny są o wiele wyższe. W roku 

wyborczym Przedsiębiorcy wykorzystują sytuację i np. przetargi na drogi „poszły” w górę. 

Wcześniej 1km asfaltu kosztował 600tys.zł obecnie 1.200tys.zł - 1.400tys. zł. Drogę               

w Lubieszach wykonywaliśmy za 440tys. zł (900m asfaltu z krawężnikami) a teraz jest           

o wiele drożej. W okresie wcześniejszym niż rok wyborczy, gmina z PROW-u ubiegała się      

o dofinansowanie na 4 drogi, na 3 drogi otrzymaliśmy dofinansowanie a na 1 drogę  nie. 

Łącznie otrzymaliśmy 2.5mln. zł dofinansowania i przetargi na te drogi  „poszły” dosyć 

dobrze”. 

   Kontynuując wypowiedź Wójt nawiązał do sprawy w sądzie z Urzędem Marszałkowskim   

w Białymstoku o zwrot dotacji, przyznanej gminie na pompy ciepła, którą gmina zwróciła do 

Urzędu Marszałkowskiego w związku z wezwaniem do jej zwrotu. Pompy ciepła wykonano 

m.in. w SP w Chojewie, PG w Glinniku, PG w Oleksinie.  

Wójt dalej mówił – „jak został Wójtem zwrócono do Urzędu Marszałkowskiego ponad 

900tys. zł dotacji, plus odsetki 111tys.zł, do tego dochodzi jeszcze nie wypłacona gminie 

ostatnia transza dotacji w wysokości 400tys. zł. O takie kwoty gmina w tej chwili się sądzi. 

Była już sprawa WSA, gdzie gmina wygrała, następnie w NSA gmina wygrała, ale Urząd 

Marszałkowski odwołał się i ponownie sprawa trafiła do WSA gdzie ją ponownie 

wygraliśmy. Obecnie będzie sprawa ponowna w NSA. Jeżeli gmina sprawę wygra, to „budżet 

na pewno się poprawi”, ale o ile to nie wiemy, bo jakaś korekta będzie zastosowana, 

ponieważ udowodniono oferentom zmowę cenową. Gminie na to zadanie przyznano 



dofinansowanie 1.400tys. zł, ale niestety trzeba było część zwrócić, pomimo, że ten przetarg    

i  inwestycję prowadził mój poprzednik. Natomiast jeżeli te pieniądze należą się gminie,        

o dochodzimy tego. Kolejna sprawa dotycząca budżetu, to sprawa w sądzie dotycząca 

budowy oczyszczalni ścieków.  Wójt nie udzielił gwarancji zapłaty dla wykonawcy, który 

miał gotowość do pracy, w związku z tym wykonawca mógł zerwać umowę bez niczego i tak 

zrobił. Teraz Wykonawca sądzi gminę za „gotowość”, twierdzi, że miał zakupione materiały, 

był gotowy do pracy a gmina nie udzieliła mu gwarancji zapłaty. Też nie wiadomo jaka kara 

będzie za to, 200 czy 400tys. zł, to są błędy, za które trzeba płacić i korekty będą jakie będą”. 

 

Uwag i pytań do projektu WPF na lata 2019-2023 nie wniesiono. 

 (Oryginał projektu WPF na lata 2019-2023 znajduje się przy Zarządzeniu Nr 398/2018 

Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 listopada 2018r.) 

 

 

 Komisje Rady projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023       

w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących – 

0 głosów Komisji Rewizyjnej i głosami 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących – 0 

głosów Komisji RGOBiT jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały. (Opinia Nr 3/2/2018            

z dnia 18 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023 w załączeniu do protokołu). 

 

   Wobec pozytywnego zaopiniowania projektu WPF Komisje przystąpiły do analizy projektu 

budżetu gminy na rok 2019. 

(Oryginał projektu budżetu na 2019 rok znajduje się przy Zarządzeniu Nr 399/2018 Wójta 

Gminy Brańsk z dnia 14 listopada 2018r.) 

 

   Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr II-00310-27/18 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 27 listopada 2018r. w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Brańsk na 2019 rok oraz                   

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy. 

 

Uwag i pytań do przedstawionej opinii RIO nie zgłoszono. 

 

   Następnie Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu gminy na rok 2019 

wynikające z uwag zawartych w Opinii RIO oraz projekt uchwały w sprawie budżetu gminy 

na 2019 rok już z autopoprawkami. (Zarządzenie Nr 17/2018 Wójta Gminy Brańsk z dnia      

14 grudnia 2018r w sprawie autopoprawki do projektu budżetu Gminy Brańsk na 2019 rok 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

   Radny Mariusz Półtorak zadał pytanie dlaczego  zmniejszono dotację o 256tys. zł           

dla Ośrodka Kultury? 

 

   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że była zaplanowana duża kwota na organizację festynów,             

i innych tego typu imprez. Ze względu na konieczność zabezpieczenia większych środków 

finansowych na odbiór odpadów komunalnych i dowożenie dzieci do szkół,  dotację dla 

GOUK uszczuplono, natomiast  Festyny będą organizowane, tylko mniejszą pulę środków 

finansowych się na nie przeznacza.  

   Wójt Gminy dodał, że w budżecie na wywóz śmieci przeznaczono kwotę 600tys. zł,           

po przetargu okazało się, że wpłynęła jedna oferta za dwa razy większą kwotę. Stąd 

zwiększenie środków finansowych na gospodarowanie odpadami. 

 

Na pytania radnych czy cena za odbiór odpadów wzrośnie i jaka firma złożyła ofertę? 

 



  Wójt Gminy odpowiedział, że ofertę złożyła ta sama firma, co dotychczas zabierała odpady -

PUK z Hajnówki, natomiast na pewno cena odbioru wzrośnie, a o ile, okaże się po drugim 

przetargu. 

 

   Wobec braku dalszych zapytań przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie nad 

projektem budżetu gminy na 2019 rok. 

 

Komisje Rady w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów Komisji Rewizyjnej i głosami 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów Komisji RGOBiT jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

budżetu gminy na 2019r. (Opinia Nr 4/2/2018 z dnia 18 grudnia 2018 r. w sprawie 

wyrażenia opinii  o projekcie uchwały budżetowej Gminy Brańsk na 2019 rok w załączeniu   

do protokołu). 

 

Ad.5 Opracowanie Planów pracy Komisji na 2019r.: 

1) Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok: 

I kwartał 2019 roku 

1. Kontrola wydatków poniesionych w 2018r. w zakresie realizacji zadań przez Gminną 

Bibliotekę Publiczną i Gminny Ośrodek Upowszechniania Kultury.  

II kwartał 2019 roku 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy wraz z Opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej za 2018 rok. 

2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2018r. zapoznanie się z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego – (wspólne posiedzenie z Komisją Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu): 

a) wyrażenie opinii w tej sprawie, 

b) wystąpienie z wnioskiem o udzielenie bądź nie udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk. 

 

III kwartał 2019 roku 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku. 

- (wspólne posiedzenie z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa     

i Transportu). 

 

2. Kontrola ściągalności za pobór wody i należności za gospodarowanie odpadami. 

IV kwartał 2019 roku 

1. Analiza propozycji podatków i opłat lokalnych na rok 2020 - (wspólne posiedzenie     

z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu). 

2. Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2020 rok                 

oraz wyrażenie ostatecznej opinii o projekcie  - (wspólne posiedzenie z Komisją 

Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu). 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2020 rok. 

4. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2019 roku. 

 

Komisja Rewizyjna do przedstawionego projektu planu pracy Komisji na 2019 rok nie 

wniosła uwag  i w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów - zaopiniowała pozytywnie . 

 

2) Opracowanie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu na 2019 rok: 

Inspektor Alina Adamczyk przedstawiła projekt planu pracy Komisji, następnie 

zgłosiła autopoprawkę w pkt. III ust. 1 – polegającą na sprostowaniu zapisu: (wspólne 



posiedzenie z Komisją Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu) 

na zapis: (wspólne posiedzenie z Rewizyjną). 

Plan po naniesieniu autopoprawki: 

I kwartał 2019 roku 

1. Kontrola wydatków poniesionych w 2018r. na realizację zadań przez Gminny Klub 

Sportowy „Skorpion Kalnica” w ramach przyznanej dotacji.  

2. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy /w zależności od potrzeb/. 

3. Opiniowanie i rozpatrywanie spraw przekazanych komisji przez radę, wójta lub inne 

komisje. 

II kwartał 2019 roku 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy wraz z Opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej za 2018 rok. 

2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2018r. zapoznanie się z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego – (wspólne posiedzenie z Komisją Rewizyjną): 

c) wyrażenie opinii w tej sprawie, 

3. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy /w zależności od potrzeb/. 

4. Opiniowanie i rozpatrywanie spraw przekazanych komisji przez radę, wójta lub inne 

komisje. 

III kwartał 2019 roku 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku. 

- (wspólne posiedzenie z Rewizyjną). 

2. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy /w zależności od potrzeb/. 

3. Opiniowanie i rozpatrywanie spraw przekazanych komisji przez radę, wójta lub inne 

komisje. 

IV kwartał  2019 roku 

1. Analiza propozycji podatków i opłat lokalnych na rok 2020 - (wspólne posiedzenie     

z Komisją Rewizyjną). 

2. Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2020 rok                 

oraz wyrażenie ostatecznej opinii o projekcie  - (wspólne posiedzenie z Komisją 

Rewizyjną). 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2020 rok. 

4. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2019 roku. 

5. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy /w zależności od potrzeb/. 

6. Opiniowanie i rozpatrywanie spraw przekazanych komisji przez radę, wójta lub inne 

komisje. 

 

 

Komisja RGOBiT do przedstawionego projektu planu pracy Komisji na 2019 rok nie 

wniosła uwag  i w głosowaniu jawnym stosunkiem głosów 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów - zaopiniowała pozytywnie. 
 

 

Ad. 6 Analiza projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy Brańsk. 

(Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 16/2018 Wójta Gminy Brańsk 

z dnia 14 grudnia 2018r. w sprawie przygotowania projektów uchwał pod obrady III sesji 

Rady Gminy Brańsk). 

 

   Pani Alina Adamczyk inspektor Ref. OR przedstawiła Zarządzenie Wójta Gminy Brańsk      

w sprawie projektów uchwał pod obrady III sesji Rady Gminy, następnie przystąpiono          

do omawiania poszczególnych projektów uchwał: 

1) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 

2023: 



Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

2) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku oraz 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023: 

   Do projektu uchwały zostały wniesione autopoprawki poprzez wykreślenie w tytule 

uchwały wyrazów po przecinku „świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub 

posiłku”, w § 1 wykreślenie wyrazów po przecinku „świadczenia pieniężnego            

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności”, w § 3 uchwały na końcu 

dodano publikator. 

Innych uwag ze strony radnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały z autopoprawkami stosunkiem 

głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

3) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego    

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku oraz świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”    

na lata 2019 – 2023: 

   Do projektu uchwały zostały wniesione autopoprawki poprzez wykreślenie w tytule 

uchwały wyrazów „posiłku”, „oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych”, w § 1 wykreślenie wyrazów „posiłku”, „oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych”, w § 3 uchwały na końcu dodano 

publikator. 

Innych uwag ze strony radnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały z autopoprawkami stosunkiem 

głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                         

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok: 

W załączniku do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wniesiono autopoprawkę poprzez zmianę wysokości planowanych    

do pozyskania środków finansowych ze sprzedaży napojów alkoholowych z kwoty 

33.030zł na kwotę 34.000zł, 

Innych uwag ze strony radnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały z autopoprawką stosunkiem 

głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

5) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Brańsk: 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 



Komisja Rewizyjna: „za” 4, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -1 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

6) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim                 

na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1698B ulica             

w m. Spieszyn”: 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

7) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży 

pożarnych: 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

8) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok: 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

9) zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2019 rok: 

      Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

10) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa           

i Transportu na 2019 rok: 

Do projektu uchwały została wniesiona autopoprawka - w załączniku do projektu uchwały     

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu na 2019 rok w Planie pracy na III kwartał pkt.1 otrzymał 

brzmienie: ”Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 

roku – (wspólne posiedzenie z Komisja Rewizyjną)  

Uwag ze strony radnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

11) zmian w budżecie gminy na 2018r: 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 4, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 (w głosowaniu nad 

projektem uchwały wzięło udział 4 członków Komisji). 

 

12)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023: 

       Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 



Komisja RGOBiT: „za” 4, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 (w głosowaniu nad 

projektem uchwały wzięło udział 4 członków Komisji). 

 

13) uchwalenia budżetu gminy Brańsk na 2019 rok: 

  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 4, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 (w głosowaniu nad 

projektem uchwały wzięło udział 4 członków Komisji). 

 

   Po zapoznaniu się i przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał pod obrady III sesji 

Rady Gminy, Komisje zawnioskowały do Rady Gminy Brańsk o ich podjęcie.  

 

   Komisje Rady wydały  wspólną Opinię Nr 5/2/2018 z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 

projektów uchwał pod obrady III Sesji Rady Gminy Brańsk (Opinia w załączeniu                  

do oryginału protokołu).  

 

Ad. 7  Sporządzenie sprawozdań z działalności komisji w 2018 roku: 

 

 Sporządzenie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu w 2018 roku – (sprawozdanie stanowi załącznik                

do protokołu). 

 Sporządzenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2018 roku. – 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. 8  Sprawy różne: 

 W związku z tym, że zbliża się okres świąteczny, czas spotkań choinkowych               

w szkołach a do tej pory Wójt Gminy fundował paczki dla dzieci, Przewodniczący 

posiedzenia Pan Marek Brzozowski zaproponował, aby tym razem radni gminy 

również włączyli się w to przedsięwzięcie i przeznaczyli swoją jedną dietę na paczki 

dla dzieci. Zasugerował, że taka inicjatywa ze strony radnych byłaby jak najbardziej 

wskazana i dobrze odebrana przez wszystkich. Podał też propozycję po 200zł             

od każdego radnego z diet po najbliższej sesji Rady Gminy. 

   Do dyskusji włączył się Wójt Gminy informując o tym, jak to się odbywało 

dotychczas: - „wszystkim dzieciom ze szkół podstawowych kupowałem paczki. 

Robiłem to 8 lat (4 lata jak byłem radnym powiatowym, kupowałem do Szkoły 

Podstawowej w Domanowie). W związku z reformą szkół, szkoły się połączyły i są 

ośmioklasowe podstawówki. Pozostaję przy zasadzie, że będę finansował paczki 

dzieciom od przedszkola do  czwartej klasy, co roku. Natomiast jeżeli jest taka 

propozycja, żebyśmy to razem sfinansowali, to bardzo dobrze. Nie sądzę, że to ma być 

200 czy 220-210zł, tylko płaciłem za paczki rocznie w granicach 8.400zł (dla 

wszystkich dzieci, co były w szkołach podstawowych, oprócz gimnazjum). Paczki 

były w granicach dwudziestu paru złotych, zamawiane w sklepie, gdzie właściciel 

dokładał wszelkich starań, aby jak najwięcej do paczki ująć”.    

   Przewodnicząca Rady zaproponowała aby  objąć tymi paczkami wszystkie dzieci 

nie tylko z klas 0-IV.  

   Radna Anna Żero powiedziała, że jest to fajny i szczytny cel, w związku z tym 

zaproponowała przekazanie przez radnych jednej całej diety. 

   Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Brzozowski powiedział, że jeżeli wszyscy 

radni poprą tą inicjatywę, to dzieci na pewno będą szczęśliwe.  

   Radny Pan Paweł Wysocki opowiedział się za propozycją przekazania całej diety. 

Ustalono, że jeżeli wszyscy radni wyrażą wolę i  dołożą swoją cegiełkę do tego 

pomysłu, to Przewodnicząca Rady zbierze fundusze i wspólnie z Wójtem Gminy 

paczki zakupią. 



 Przewodnicząca Rady ( jako nauczyciel) nawiązując do wcześniejszych „Choinek 

szkolnych” poinformowała - „na  spotkania „choinkowe”  przybywało coraz mniej 

dzieci.   Wiązało się to z tym, że rodzice są różnie zamożni i różne paczki dzieciom 

przygotowywali. Odkąd realizowany jest pomysł Wójta i wszystkie dzieci otrzymują 

paczki (zniknęły paczki ponad stan „czasami”, są tylko rozdawane paczki Wójta)              

i w ubiegłym roku na 140 dzieciaczków w szkole w Holonkach, tylko jednego nie 

było, bo był chory. Paczki są jednakowe „może nie „wypasione” jak to Wójt 

powiedział” ale są i dzieciom sprawiają radość a nawet sam fakt, że Wójt jest na tych 

„choinkach” i z dziećmi się bawi, to super sprawa”. 

   Na prośbę Wójta, aby każdy radny wypowiedział się, co do przedstawionego 

pomysłu, większość radnych opowiedziała się  za tym przedsięwzięciem.  

Radny Pan Mariusz Półtorak zabierając głos nadmienił – „w większości gmin wszyscy 

radni pracują w komisjach rady,  natomiast tutaj nastąpił podział. Mówiłem tutaj          

o tym, sygnalizowałem. Osobiście jestem „za” nie wiem, co inni powiedzą”.  

Wójt powiedział, że każdy niech mówi za siebie. 

   Przewodnicząca Rady odniosła się do tego, co powiedział radny Półtorak – „ muszę 

Panu powiedzieć, że cztery lata temu była taka sama sytuacja, nie wszystkie osoby 

miały zaszczyt, albo przywilej uczestniczyć we wszystkich komisjach, nie wszystkich 

zaprosiliśmy. Też z tym się źle czułam, tak jak jest i dzisiaj, ale gdy było hasło 

dofinansowania przedsięwzięcia na  jednym z festynów, też zaproponowaliśmy 

składkę, wszyscy się dorzucili, przychylnie było to rozpatrzone. Myślę, że i tym razem 

ta inicjatywa zwycięży dla dobra dzieci”.  

  Radna Anna Żero włączyła się do dyskusji i powiedziała, że z radnym Wysockim       

w poprzedniej kadencji byli w mniejszości, inicjatywy też nie były podejmowane 

przez nich, ale włączali się ze składkami.   

Kończąc dyskusję Przewodnicząca Rady powadziła, że składka jest dobrowolna, kto 

chce, wyraża taką wolę, może dołączyć się do tego przedsięwzięcia. 

.  

Ad. 9  Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

  

Ad. 10 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia wspólnego Komisji Rady, Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski 

o godz. 1130 zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                            /-/ Marek Brzozowski 

 

 

                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                 

                                                                                                      

                                                                                                            /-/ Paweł Wysocki 

 

 

 


